



Notulen van het Klein overleg WPF Geleen Zuid & de Kluis

Datum: donderdag 3 september 2020

Plaats: Grote zaal Plenkhoes (i.p.v. Wiekhoes)

Aanwezig: Piet Besselink, Joyce Bergholtz, Andries Bosma, Ton Cuijpers, Hannie Goossens, Sylvie Laumans, Roy Janssen (Rector GHC), Corry Koster, Léon Lemmens, John Schreurs, Sanne de Pont (wijkverpleegkundige), Ramon Dierx, Ronald Otten, Joan Raaijmakers (Kerkbestuur), Jos Raven, John Schreurs en Francien van Stiphout.

Afgemeld: Michel van Dijke, Jo Kleijn, Marcel Mastenbroek, Michel Penris, Marianne Soons (Huurlersvereniging), Maud Sijstermans (ZOWonen), Renate van de Berg (Wonen Zuid), Brenda Seeger (PIW) en Ton Wolters

Van andere leden geen afmeldingen ontvangen.

1. Opening door de voorzitter
 - Andries Bosma opent de vergadering en heet iedereen welkom. Hij is blij met deze grote opkomst.
 - Deze keer is daarom de vergadering dan ook weer in een grote zaal van het Plenkhoes. Er is verplichte registratie van de aanwezigen. Niemand heeft bezwaar daartegen. De kosten zijn beperkt.
2. Notulen Klein Overleg van 4 juni 2020
 - Notulen worden vastgesteld en ondertekend.
3. Presentatie van de directeur van het Graaf Huyn College over de geplande Mural op een van de gebouwen van het scholencomplex.
 - Roy Janssen bedankt het WPF voor de uitnodiging. Hij hoopt in de toekomst nog vaker aanwezig te kunnen zijn. Vervolgens zegt hij het volgende over de Mural die moet komen op een van de buitenmuren van de schoolgebouwen.
 - Het GHC, genoemd naar Graaf Huyn die 400 jaar geleden is geboren, ligt in de wijk Geleen Zuid en het college wil daar graag zoveel mogelijk deel van uitmaken. Maar dan wel naar de buitenwereld toe als een uniek object, met een eigen identiteit en met de uitstraling van een verbindend geheel. Daarvoor zijn er enkele basisprincipes, namelijk (1) werken, (2) jou, (3) toekomst en (4) samen.
 - Om de intenties nog beter zichtbaar te maken, heeft het GHC opdracht gegeven aan kunstenaar Collin van der Sluijs en zijn collega Jorn Gruijters om een muurschildering (Mural) te maken op de meest links gelegen wand van de gebouwen. De Mural is op die manier het best te zien. Ook leerlingen hebben de mogelijkheid gehad daarover hun ideeën kenbaar te maken.

- Uiteindelijk heeft dat geleid tot een ontwerp dat op 21 september a.s. op de betreffende wand wordt geschilderd. Dit duurt ongeveer 5 dagen. Op maandag 14 september zal er op het college nog een toelichting/presentatie worden gegeven voor belangstellenden. Verder wordt op de Facebookpagina van het WPF aandacht hieraan gegeven.

4. Wijkblad

- Het GHC zal in de volgende editie (2^e van 2020) kopij aanleveren over de Mural. Met een foto. Daarmee is er – behalve voor hele kleine artikeltjes - voldoende kopij beschikbaar om weer een mooi en goed gevuld wijkblad uit te brengen.
- Piet Besselink vraagt aan Roy Janssen of er wellicht bij leerlingen van het GHC interesse is voor deelname aan het wijkblad. Roy Janssen sluit dat niet uit en zal het nagaan.

5. Zwerfvuil

- Clean-up Day 19 september 2020. Sylvie Laumans geeft een toelichting waar we in de organisatie nu staan en wat er nog moet gebeuren. We hopen op 50 deelnemers die de 2 wijken van ons WPF gaan schoonmaken. Dit jaar werken we samen met ZOwonen en hopelijk nog met Scouting. De posters zijn klaar en worden uitgereikt. Jos Raven zegt nog dat ook het GHC is gevraagd mee te doen, maar dat gaat helaas niet door. De tijd voor de organisatie was daarvoor te kort. Wellicht een volgende keer. Verder zegt Jos Raven dat een aantal wethouders meedoen. Hij doet een oproep aan de kaderleden van WPF om ook deel te nemen.
- Bij dit punt wordt ook aandacht gevraagd voor de rattenoverlast; vooral in de omgeving van de flats. Hierover wordt geadviseerd dit - eventueel via de Buiten Beter app – te melden aan de gemeente. Verder zal dit zeker te maken zal hebben met het slechte rioolstelsel. Tenslotte vindt men dat er ook sprake is van een eigen verantwoordelijkheid van bewoners. Dumpen van afval leidt tot ongedierte.
- Ingelast. Ronald Otten vraagt aan Roy Janssen van het GHC aandacht voor de jongeren die tijdens lunchtijd vertoeven in o.a. Zuidhof. Vaak gebeurt dat op een niet nette manier en daar hebben anderen dan last van.
- Roy Janssen zegt het probleem – ook door signalen vanuit Zuidhof - te erkennen, maar dat zeker niet te onderschatten. Leerlingen worden er ook regelmatig op aangesproken. Voor de school is dit zeker een issue en er zijn al maatregelen genomen. Zo is het alleen aan de leerlingen van de hoogste klassen toegestaan het schoolplein te verlaten tijdens pauzes. Voor de leerlingen die wel weg mogen vindt het GHC het ook een vorm van opvoeding, die moet leiden tot meer verantwoordelijkheid. Hij spoort tenslotte iedereen aan de signalen zoveel mogelijk door te geven. Alleen op die manier kunnen het probleem samen tackelen.
- Roy Janssen verlaat hierna de vergadering.

6. ZO Wonen

- Gebruik van de communicatiekanalen WPF. Andries Bosma zegt dat hier goede afspraken zijn gemaakt en dat er inmiddels goed gebruik wordt gemaakt de mogelijkheden.
- Mural op flatgebouw ZOwonen. Ramon Dierx zegt dat de voorbereiding bijna klaar is. De opdracht is uitgegaan en de bedoeling is om 1 oktober 2020 klaar te zijn met de Mural op de Van Goyenflat.
- Ramon Dierx verlaat hierna de vergadering.

7. Terugkoppeling van door het dagelijks bestuur gevoerde gesprekken met externe partijen:

- De gemeente Sittard-Geleen (nieuwe wethouder)
- De Adviescommissie WMO-raad
- ZO Wonen
- Wonen Zuid

- Andries Bosma geeft hierover een toelichting, met als slotconclusie dat het fijne, zinvolle en zakelijke gesprekken zijn geweest. Er zullen nog andere gesprekken met derden volgen. Op korte termijn o.a. met Michel van Dijke en Hejer Harzi. Waarschijnlijk pas volgend jaar gaat WPF in gesprek met andere wijkplatforms en met buurtverenigingen.
- Bij het onderwerp "WMO-raad" geeft Andries Bosma ook het woord aan John Schreurs. Hij zegt vandaag voor het eerst aan de vergadering deel te nemen. Niet alleen vanwege de uitgebreide agenda, met veel onderwerpen die voor de wijken belangrijk zijn, maar ook als lid van de WMO-raad van de gemeente Sittard-Geleen. Hij zegt dat de raad op zoek is naar mogelijkheden om de individuele burger, die op welke manier dan ook – hulpbehoevend is, beter te bereiken. Dit, omdat die mensen zelf niet vaak het initiatief nemen om hulp te krijgen. Zij weten vaak ook niet welke mogelijkheden er zijn. In het gesprek met het dagelijks bestuur van het WPF is de raad tot de conclusie gekomen dat het WPF als zodanig niet het gremium is voor deze taak. Behalve dan dat er in vergaderingen in algemene zin over gesproken kan worden en dat gebruik gemaakt kan worden van de communicatiekanalen.
- Bij dit punt geeft Sanne de Pont ook aan dat zij als wijkverpleegkundige regelmatig merkt dat burgers niet weten waar ze moeten zijn voor hulp en dat die mensen door de veelheid van regels vaak door de bomen het bos niet meer zien. Het is jammer dat dit zo is, want daardoor komen mensen in achterstandspositie.
- Vervolgens geeft Sanne de Pont nog enkele praktijkvoorbeelden van zaken die mensen niet weten. Andries Bosma zegt daarop dat het wellicht zinvol is hierover wat meer en beter te communiceren. Bijvoorbeeld via het wijkblad dat zeer goed wordt gelezen in de wijken. Sanne de Pont neemt dit als mogelijkheid mee.
- In de discussie die hierop volgt wordt met er name door Corry Koster en Léon Lemmens nadrukkelijk op gewezen dat er wel mogelijkheden zijn. Te denken is aan het "Huis van de wijk" en vooral aan het "Knooppunt Informele Zorg", waar veel hulpverlenende instanties samen overleggen, informatie uitwisselen en zaken op elkaar afstemmen.
- Afspraak wordt gemaakt dat John Schreurs in overleg gaat met Corry Koster en Léon Lemmens

8. Lokale Inclusie Agenda 2020 – 2024 (ingebracht door KBO).

- Andries Bosma stelt voor dit punt voor kennisgeving aan te nemen. Dit is wel een belangrijk document, maar het raakt het WPF niet direct. Wellicht is dit meer iets voor organisaties of personen binnen de sociale infrastructuur in het WPF.
- Dit is akkoord.

9. Ontwikkelingen met betrekking tot de fusie van de Geleense parochies en de gevolgen voor de in de wijk gelegen kerkgebouwen.

Joan Raaijmakers geeft bij dit punt een uitgebreide toelichting op de a.s. fusie van de RK-kerkbesturen. Zij zegt o.a.:

- De gesprekken over meer samenwerking lopen al vele jaren. Het teruglopende kerkbezoek, de hoge kosten voor onderhoud van de kerkgebouwen, de teruglopende inkomsten via kerkbijdragen en de toekomstvisie voor de geloofsgemeenschap, noopten de kerkbesturen om na te denken over o.a. de fusie tot 1 grote kerk-/ geloofsgemeenschap in Geleen.
- De fusie komt op 1 januari 2021.
- De Augustinuskerk in het centrum wordt de centrale kerk.
- Het kerkbestuur beraadt zich over de vraag wat er moet gebeuren met de leegkomende kerkgebouwen.
- Binnen het werkgebied van het Wijkplatform staan 2 kerkgebouwen die beiden aan de eredienst worden onttrokken.
- Waarschijnlijk wordt de Van Ars-kerk afgebroken en komt er op die plek een wooncomplex voor hulpbehoevenden. Het kerkbestuur is in vergaande onderhandeling met een ontwikkelaar.

- Nog niet bekend is wat er met de Christus Koning-kerk gaat gebeuren. Hierover is overleg met meerdere partijen, waaronder de gemeente. Naar het schijnt wil de gemeente voor de omgeving een gebiedsvisie, met de mogelijkheid voor woningbouw.
- Het kerkbestuur weet niet hoe het gebied rondom de Van Ars-kerk wordt ingericht. Dat is ook niet de taak en verantwoordelijkheid van het kerkbestuur. De ontwikkelaar en de gemeente bepalen dit.
- John Schreurs vraagt of er in een pastoraal plan ook rekening wordt gehouden met de mogelijkheid voor het maken van een ontmoetingsruimte in een van de gebouwen.
- Joan Raaijmakers zegt dat dit zeker niet kan in de Van Ars-kerk. Niet duidelijk is of dat wel kan in de Christus Koning-kerk. Het is nu nog te vroeg om daar iets over te zeggen.

10. Stand van zaken onderhoud monument Barbarastraat en vernieuwen vlag

- De nieuwe verlichting is klaar. De kosten zijn binnen het beschikbare budget gebleven. Er komt geen hernieuwde onthulling. Dit is niet meer nodig, omdat het werk al enige tijd klaar is en omdat het monument in een eerder stadium al officieel is onthuld.

11. Jaarmarkt 2021

- Andries Bosma zegt dat de dezelfde commissie die de jaarmarkt 2020 heeft voorbereid, nu weer aan de slag is gegaan met de jaarmarkt van 2021. De datum is al bepaald, namelijk 27 juni 2021.

12. Financiële zaken

- Het onderzoek over het 1^o half jaar 2020 is nog niet klaar. Dit wordt volgende keer behandeld.

13. Bestuurs Samenstelling WPF; nieuwe penningmeester

- Andries Bosma geeft hierbij uitleg over de gevolgde procedure, de kandidaten en het unanieme besluit van het bestuur over de benoeming van Joyce Bergholtz als penningmeester. Dit gaat in op 1 januari 2021 en het eerste jaar krijgt Joyce ondersteuning van Ronald Otten.
- Joyce Bergholtz krijgt applaus en iedereen wenst haar succes.

14. Activiteiten in 2020

- Meeste punten zijn behandeld tijdens de vergadering. Dit punt komt volgende vergadering weer terug op de agenda.

15. Rondvraag

- **Piet Besselink** vraagt of het WPF een officieel standpunt moet innemen over de publicatie in de krant van vandaag over het verleggen van de op- en afrit in Spaubeek, naar een nieuwe plek op grondgebied van de gemeente Sittard-Geleen.
- In de discussie die hierover volgt, worden zowel voor- als nadelen van de verplaatsing genoemd. Nadelen zijn een toename van de verkeersdrukke op verschillende wegen in de wijken Geleen-Zuid en De Kluis op met name de Spaubeeklaan, Frans Erenslaan, Oranjelaan en Geleenbeeklaan en mogelijk ook op secundaire wegen, zoals de Lienaertstraat, Bachstraat, Europastraat en wellicht zelfs de Van Akenstraat. Voordelen zullen zijn een afname van verkeer op de Jos Klijnenlaan richting de Rijksweg Zuid. Voor een groot deel van de inwoners van de wijken Geleen Zuid en De Kluis zal thuiskomst vanuit richting Heerlen sneller en eenvoudiger gaan. Voor een kleiner deel zal ook de nieuwe oprit richting Eindhoven een snellere start van de reis bewerkstelligen.
- Andries Bosma benadrukt dat het gaat om een wens van de gemeente Beek om de drukke op de wegen in Spaubeek aanzienlijk te verminderen. De wethouder van Beek heeft daarom een

gesprek aangevraagd met de verkeerswethouder van Sittard-Geleen. Het WPF begrijpt heel goed waarom de gemeente Beek dit wil.

- Ook zegt Andries Bosma dat het mooi zou zijn als WPF inzage zou kunnen hebben in de resultaten van een onafhankelijke studie naar de wijzigingen van verkeersintensiteit en dat daarbij de genoemde straten in de studie worden meegenomen. Op die manier kan het WPF beter een mening vormen.
- Tenslotte zegt Andries Bosma dat dit onderwerp op de agenda zal komen van het Groot Overleg op 10 november 2020 in 't Plenkhoes. Wethouder T. Raven en Eugene Lebon en Arno Gorissen zijn dan ook aanwezig.
- De ontwikkelingen worden afgewacht.
- **Hannie Goossens** wijst erop dat het Wijksteunpunt Amusant ophoudt. Of althans dat Vivantes zich terugtrekt. Dat is als een donderslag binnen gevallen.
- Andries Bosma en Ronald Otten zeggen dat dit op een niet echt nette manier bekend is geworden. Dit had allemaal veel beter en respectvoller kunnen gebeuren. Verder zegt hij nog dat hij een gesprek zal gaan hebben met Hejer Harzi en Brenda Seeger.
- **Ronald Otten** meldt dat er al een aantal keren een email gestuurd is aan de gemeente (wethouder Leon Geilen) over de afvalambassadeurs. Sinds april 2019 is hier niets meer over vernomen, ook niet via de gemeente. Hij vraagt om hierover duidelijkheid te krijgen tijdens het volgende Groot Overleg.
- **Léon Lemmens** stelt de volgende onderwerpen aan de orde:
 - Gevaarlijke verkeerssituatie op de kruising Rembrandtlaan/ Breitnerstraat. **Antwoord:** Dit is inmiddels opgelost en de verkeersveiligheid is terug.
 - De speeltoestellen bij de flats; die zijn weg. Wat gebeurt daar mee? **Antwoord:** Op dit moment niet bekend. Is afhankelijk van terreininrichting na realisering nieuwbouw. Wellicht komen ze dan terug. Materialen zijn waarschijnlijk van de gemeente.
 - Communicatiekanalen: worden externe partners gevraagd kopij aan te leveren? **Antwoord:** Voor a.s. 2^e uitgave 2020 van het wijkblad is dat niet nodig, omdat er een absoluut maximum bestaat aan het aantal pagina's per blad. Ook zonder extra uitgaande vraag wordt voldoende kopij aangeleverd. Als dat niet zo zou zijn, wordt de in de vorige vergadering aangedragen mogelijkheid tot uitnodiging via email gerealiseerd.
 - Informatiecentrum ZOwonen: voor wie is dat bestemd? **Antwoord:** Voor iedereen die informatie wil over de plannen van ZOwonen.
 - De bomen bij de af te breken flats: wat gebeurt daarmee? **Antwoord:** Die blijven – in ieder geval voorlopig – staan.
 - Burendag: doet WPF hier iets aan? **Antwoord:** Nee. Gaat dit jaar niet door. Volgend jaar bij de jaarmarkt wordt geprobeerd deze dag onderdeel te laten zijn van de jaarmarkt.
 - Positieve gezondheid: Gebeurt daar iets mee vanuit WPF? **Antwoord:** Nee. Is een zaak die niet bij het WPF hoort. Misschien wel voor het Knooppunt Informele Zorg. Graag daar bespreken.

10. Afsluiting

Andries Bosma bedankt iedereen voor de inbreng en sluit de vergadering.

Deze notulen zijn vastgesteld in de vergadering van **7. DECEMBER 2020**

De voorzitter,
Andries Bosma

De secretaris,
Jos Raven